

Title (en)  
Blind.

Title (de)  
Store.

Title (fr)  
Store.

Publication  
**EP 0609175 A2 19940803 (DE)**

Application  
**EP 94810025 A 19940117**

Priority  
CH 14193 A 19930119

Abstract (en)

A blind (10) having a canvas (12) which can be wound up exhibits two guide rails (14), which are arranged approximately vertically to the side of said canvas, and lever arms (22) which can be displaced along said guide rails and, on the one hand, are guided in the respective guide rail (14) and, on the other hand, are connected to the end of the canvas, and by means of which the canvas (12) is additionally held such that it can pivot about a stop (16) assigned to the respective guide rail (14). Upon reaching the position pivoted approximately vertically downwards around the stop (16), the lever arms (22) are secured against rotation by in each case one device (30) which locks automatically and, when the canvas (12) is moved upwards, automatically unlocks preferably in the same position. In this arrangement, the respective device (30) comprises a pawl (33), which is rotatably mounted in a guide element (20) of the lever arm (22) and has an axis of rotation which runs perpendicularly with respect to the guide rail (14), and further comprises a stop surface (24') on the steering lever (24). Upon lowering the canvas (12) and once the respective lever arm (22), upon the downward pivoting of the same, has reached the vertically downwardly directed position, the pawl (33), as a result of the rotation effected by the gravitational force and by its axis of rotation (38) offset with respect to the centre, locks automatically with the likewise vertically downwardly pivoted steering lever (24), in that, by means of one end (34), it engages around the stop surface (24') of said steering lever (24). Additionally provided for the respective lever arm (22) is a steering lever (24) which is guided in an articulated manner and is articulated on said lever arm (22), on the one hand, and is vertically adjustable on the guide rail (14), on the other hand. Said blind (10) according to the invention ensures absolutely satisfactory functioning of the same, even in the case of unfavourable conditions, and the abovementioned locking achieves, for the same, full stabilisation. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Store (10) mit einem aufwickelbaren Tuch (12) weist zwei seitlich zu jenem annähernd senkrecht angeordneter Führungsschienen (14) sowie mit entlang von letzteren verschiebbaren Hebelarmen (22) auf, welche einerseits in der jeweiligen Führungsschiene (14) geführt sind, andererseits mit dem Tuchende verbunden sind und mittels denen das Tuch (12) zusätzlich um einen der jeweiligen Führungsschienen (14) zugeordneten Anschlag (16) schwenkbar gehalten ist. Die Hebelarme (22) sind bei Erreichen der um den Anschlag (16) annähernd senkrecht nach unten verschwenkten Position durch je eine selbsttätig verriegelnde und beim Hochfahren des Tuches (12) vorzugsweise in derselben Position selbsttätig entriegelnde Einrichtung (30) drehgesichert. Die jeweilige Einrichtung (30) umfasst dabei eine in einem Führungselement (20) des Hebelarmes (22) drehbar gelagerte Klinke (33) mit einer um eine senkrecht zur Führungsschiene (14) verlaufenden Drehachse und eine Anschlagfläche (24') am Lenkhebel (24). Beim Herunterlassen des Tuches (12) und nachdem der jeweilige Hebelarm (22) bei dessen Abschwenken die vertikal nach unten gerichtete Stellung erreicht hat, verriegelt sich die Klinke (33) aufgrund der durch die Schwerkraft und durch ihre zur Mitte versetzten Drehachse (38) bewirkten Verdrehung selbsttätig mit dem ebenfalls senkrecht abgeschwenkten Lenkhebel (24), indem sie mit ihrem einen Ende (34) die Anschlagfläche (24') des Lenkhebels (24) umgreift. Für den jeweiligen Hebelarm (22) ist zusätzlich ein einerseits an diesem angelenkten und andererseits an der Führungsschiene (14) höhenverstellbaren, gelenkig geführten Lenkhebel (24) vorgesehen. Mit dieser erfindungsgemäßen Store (10) ist ein absolut einwandfreies Funktionieren derselben auch bei ungünstigen Verhältnissen gewährleistet und mit der genannten Verriegelung wird bei ihr eine völlige Stabilisierung erreicht. <IMAGE>

IPC 1-7

**E06B 9/92**

IPC 8 full level

**E04F 10/06** (2006.01); **E06B 9/92** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E04F 10/0607** (2013.01); **E04F 10/0614** (2013.01); **E06B 9/92** (2013.01); **E04F 10/0648** (2013.01); **E04F 10/067** (2013.01)

Cited by

CN111945969A; DE19750985C1; EP0798442A1; NL1002740C2; US6794033B2; EP0916780A2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0609175 A2 19940803; EP 0609175 A3 19950215; EP 0609175 B1 19970917; AT E158377 T1 19971015; CH 686794 A5 19960628;**  
DE 59404056 D1 19971023

DOCDB simple family (application)

**EP 94810025 A 19940117; AT 94810025 T 19940117; CH 14193 A 19930119; DE 59404056 T 19940117**